



Gratia Christian College  
宏恩基督教學院

College for Serving

*Graduation Ceremony*  
畢業典禮 30 November 2024



School of Christian Ministry 基督教事工學院

Bachelor of Christian Ministry (Honours)  
Programme  
基督教事工榮譽學士課程

Higher Diploma in Christian Ministry Programme  
基督教事工高級文憑課程

Programme  
Information  
課程資訊



The Theology programmes solely recognized by the Hong Kong Government as  
“Christian Ministry” in Mainland China and Hong Kong  
在中國及香港唯一獲香港政府認可為「基督教事工」的神學課程

# Bachelor of Christian Ministry (Honours) Programme

## 基督教事工榮譽學士課程



QF Level 資歷架構	QR Registration No. 資歷名冊登記號碼	Entry Point 入學點	Mode of Study and Programme Length 修讀方式及年期	Medium of Instruction 教學語言
5	21/000425/L5	Year 1 Entry 一年級入學	Full-time (4 Years) / Part-time (6 Years) 全日制 (4 年) / 兼讀制 (6 年)	Chinese supplemented with English 中文輔以英文
		Year 3 Entry 三年級入學	Full-time (2 Years) / Part-time (3 Years) 全日制 (2 年) / 兼讀制 (3 年)	

The Programme provides students with a broad curriculum of theological knowledge, biblical knowledge, and pastoral leadership and care; and equips students with the biblical and theological foundations of evangelism. It prepares students to serve as a pastor or teacher, pursue further study, or serve in various organizations operated with Christian values.

Students are required to complete a total of 320 hours placement in churches or NGOs.

Graduates will be well prepared to practise ministry or serve in various non-profit organizations. For example, graduates may apply for positions in the church settings, Christian education settings or human service settings.

Graduates can apply to related post-graduate programmes such as divinity, religious studies, Christian ministry, counselling, and social service management. They can also apply the post-graduate diploma/certificate programmes in education if they wish to teach subjects such as religious studies in primary and secondary schools.

課程為學生提供神學知識、聖經知識、教牧輔導及領導技巧，並裝備學生掌握傳福音的聖經及神學基礎，為學生成為教牧或教師、繼續深造，乃至在以基督教價值為本的機構服侍做好準備。

學生需於教會或非牟利機構完成320小時的實習。

畢業生被裝備成為教牧人員或教師，也可在不同的非牟利機構服侍，例如：教會環境、基督教教育環境或服務環境。

畢業生亦可申請相關的研究生課程，例如神學、宗教研究、基督教事工、輔導和社會服務管理。若畢業生有心志於中小學教授宗教教育科目，可申請修讀學位教師教育文憑/證書課程。



Teaching Faculty of Christian Ministry programmes  
基督教事工課程教學團隊

### Teaching Faculty 教學團隊

吳瑞龍牧師/博士	教授/基督教事工學院系主任
歐偉昌牧師/博士	助理教授/基督教事工榮譽學士課程總監
李富成牧師	高級講師/基督教事工高級文憑課程總監
林惠健博士	高級講師
李盛林牧師/博士	教授
黃葉仲萍博士	副教授



Graduates of the Christian Ministry programmes  
基督教事工課程畢業生

### Courses 修讀科目：

【合共 42 科】

#### 基礎科目 - 8 科

- 基督教事工
- 輔導學導論
- 釋經學
- 系統神學
- 新約導論
- 舊約導論
- 個人成長
- 聖經神學

#### 主要必修科目 - 9 科

- 摩西五經
- 福音書與使徒行傳
- 歷史書
- 保羅書信
- 詩歌智慧書
- 普通書信與啟示錄
- 基督教倫理學
- 先知書
- 教會歷史

#### 主要選修科目 - 8 科

##### 綜合科目 - 3 科

- Practicum
- Internship
- Honours Project

##### 通識教育科目 - 14 科

# Higher Diploma in Christian Ministry Programme 基督教事工高級文憑課程



QF Level 資歷架構	QR Registration No. 資歷名冊登記號碼	Mode of Study and Programme Length 修讀方式及年期	Medium of Instruction 教學語言
4	19/000801/L4	Full-time (2 Years) / Part-time (3 Years) 全日制 (2 年) / 兼讀制 (3 年)	Chinese supplemented with English 中文輔以英文

Applications from students of Mainland China are accepted. Successful applicants enrolled in the programme can apply a two-year student visa issued by the Hong Kong Immigration Department.

本課程接受內地學生申請，成功被取錄之學生可申請由香港入境事務處發出為期兩年的學生簽證。

The Programme is designed to provide students with a curriculum of basic theological knowledge, biblical knowledge, practical counselling skills, and general education. It equips students with the biblical and theological foundations of evangelism. It prepares students to practise ministry or serve in various organizations operated with Christian values.

課程為學生提供基礎神學知識、聖經知識、實用輔導技巧和通識教育，讓學生掌握聖經知識及傳福音的基礎神學知識，幫助學生實踐侍奉工作或於不同的具基督教價值的機構工作。

Students are required to complete a total of 160 hours placement in churches or NGOs.

學生需於教會或非牟利機構完成160小時的實習。

With a good understanding of human behaviours and Christian values, and good interpersonal and communication skills, graduates will be prepared to work in settings like churches, faith communities or NGOs at the para-professional level.

畢業生能充份理解人類的行為和基督教價值，以及具備良好的人際關係及溝通技巧，將能以專業水平於教會、信仰團體或非牟利機構等組織工作。

Graduates can apply for Year 3 of the Bachelor of Christian Ministry (Honours) programme of Gratia Christian College, or choose to apply for the top-up degree programmes in Christian Ministry offered by bible seminaries in Hong Kong or overseas.

畢業生可申請入讀宏恩基督教學院之基督教事工榮譽學士課程三年級或選擇申請入讀香港或海外神學院開辦的基督教銜接學士學位課程。

## Adjunct Professors 客席教授

司徒永富博士  
吉中鳴牧師/博士  
何志滌牧師/博士  
狄志遠博士  
吳思源先生

李耀全牧師/博士  
林以諾博士  
胡健斌博士/院士  
梁燕城博士  
管浩鳴法政牧師

鄭守定牧師/博士  
羅志成牧師/博士  
蘇家輝牧師/博士

## School Advisory Committee 學院顧問委員會委員

何志滌牧師/博士  
李盛林牧師/博士  
李耀全牧師/博士  
蘇家輝牧師/博士  
楊慶球牧師/博士

(排名不分先後)

### Courses 修讀科目：

**【合共 21 科】**

主要必修科目 - 7 科

- 基督教事工
- 輔導學導論
- 釋經學
- 系統神學
- 新約導論
- 舊約導論
- 僕人領袖

主要選修科目 - 6 科

綜合科目 - 1 科

- 實習

通識教育必修科目 - 4 科

- Lives of Servant Leaders
- English I: Reading and Writing Skills
- English II: Integrated English
- 實用中文寫作

通識教育選修科目 - 3 科



PAOC Spiritual Leadership Scholarship  
Presentation Ceremony  
PAOC加拿大神召會屬靈領導獎頒獎典禮

# Admission Requirements 入學要求

Bachelor of Christian Ministry (Honours) Programme	基督敎事工榮譽學士課程
<p><b>Year 1 Entry:</b></p> <ul style="list-style-type: none"><li>• Level 3 in Chinese Language and English Language, Level 2 in Mathematics and Attained in Citizenship and Social Development / Level 2 in Liberal Studies (i.e. 332A / 3322) in the Hong Kong Diploma of Secondary Education (HKDSE) Examination. Applicants' scores in elective subjects will be considered as bonus points in the selection process; OR</li><li>• Hold equivalent qualifications; <u>AND</u></li><li>• Pass an admission interview.</li></ul>	<p><b>一年級入學：</b></p> <ul style="list-style-type: none"><li>• 香港中學文憑試(HKDSE)中國語文及英國語文成績達3級或以上，數學達2級或以上及公民與社會發展科達標 / 通識教育達2級或以上 (332A / 3322)；申請人的選修科目成績於甄選過程中會視作額外加分考慮；或</li><li>• 具備與中學文憑試同等學歷；<u>及</u></li><li>• 必須通過面試。</li></ul>
<p><b>Year 3 Entry:</b></p> <ul style="list-style-type: none"><li>• Completed an Associate Degree or Higher Diploma in a related discipline from a recognised institution in Hong Kong or overseas; OR</li><li>• Completed the Higher Diploma in Christian Ministry Programme offered by Gratia Christian College; <u>AND</u></li><li>• Pass an admission interview.</li></ul>	<p><b>三年級入學：</b></p> <ul style="list-style-type: none"><li>• 修畢本地或海外認可機構之相關副學士或高級文憑課程；或</li><li>• 完成宏恩基督敎學院之基督敎事工高級文憑課程；<u>及</u></li><li>• 必須通過面試。</li></ul>
Higher Diploma in Christian Ministry Programme	基督敎事工高級文憑課程
<ul style="list-style-type: none"><li>• Level 2 in five subjects including Chinese Language and English Language in the Hong Kong Diploma of Secondary Education (HKDSE) Examination (22222). Up to two Applied Learning subjects may be counted for admission purposes. Non-Chinese speaking students may use alternative qualifications in Chinese Language; OR</li><li>• Secondary school graduates from other education systems with results comparable to the above (for non-native speakers of Chinese, academic results in Chinese may not be required); OR</li><li>• Students having successfully completed a foundation diploma, Pre-Associate Degree; Diploma of Applied Education or Diploma Yi Jin Programme; OR</li><li>• Successful completion of the Diploma in Pre-University Studies Programme offered by Gratia Christian College; OR</li><li>• Mature applicants aged 21 or above when admission is sought; <u>AND</u></li><li>• Pass an admission interview.</li></ul>	<ul style="list-style-type: none"><li>• 香港中學文憑試(HKDSE)中國語文及英國語文成績達2級或以上及其餘三科科目達2級或以上 (22222)，應用學習科目計算在內(最多兩科)。非華語學生可以其他中國語文科資歷取代；或</li><li>• 具備與中學文憑試同等學歷(非華語人士可豁免中文科成績)；或</li><li>• 修畢基礎文憑、副學士先修、應用教育文憑或毅進文憑課程；或</li><li>• 完成宏恩基督敎學院的大學基礎文憑課程；或</li><li>• 於入學年度年滿21歲；<u>及</u></li><li>• 必須通過面試。</li></ul>

## Enquiry and Application 查詢及報名

☎ 5804 4143

✉ admission@gratia.edu.hk

f Gratia Christian College

🌐 www.gcc.edu.hk

📍 5 Wai Chi Street, Shek Kip Mei, Kowloon  
(Exit C, MTR Shek Kip Mei Station)  
九龍石硤尾偉智街5號 (港鐵石硤尾站C出口)

📷 iAMgratian

Apply now  
網上報名

